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Acta de la Comissió Permanent de la Facultat de Geografia i Història  
celebrada el dia 17 d’octubre de 2018 

 
Dia: Dimecres, 17 d’octubre de 2018 
Hora: 12,30 hores 
Lloc: Seminari de Filosofia (4t pis) (al costat de l’aula magna)  
 
Presidit per: Ricardo Piqueras, Degà de la Facultat 
 
Secretària: Arlinda Garcia Coll 
 
Hi assisteixen: Aramburu Otazu, Mikel (en substitució Oriol Beltran); Buenacasa Pérez, Carles; Buxeda i Garrigós, 
Jaume; Carbonell Guberna, Jaume; Conejo Da Pena, Antoni; Garcia Coll, Arlinda; López Cachero, Francisco Javier; 
López Palomeque, Francisco; Lloberas Lafuente, David; Piñol Alabart, Daniel, Piqueras Céspedes, Ricardo; Santacana 
Torres, Carles i Terés Tomàs, Rosa 
 
S’excusen: Beltran Costa, Oriol; Estrada Bonell, Ferran; Gené Pinós, Pilar; Ibáñez Andujar, Àngels i López Bustins, Joan 
Albert. 
 
 Ordre del dia: 
 
1.- Aprovació de l’acta de la reunió anterior (consultar document campus virtual) 
2.- Informacions d’inici de curs 
3.- Informe de doctorat 
4.- Reglament de la Facultat (consultar document campus virtual) 
5.- Torn obert de paraules 
 
 

S’inicia la reunió a les 12.38 h.  

1.- Aprovació de l’acta de la reunió anterior. 
 
S’aprova l’acta de la reunió del dia 25 de juny de 2018, incloent-hi l’esmena proposada per Dr. Carles Santacana de 
substituir les frases: “No obstant això, assenyala que a la reunió plenària del departament d’Història i Arqueologia es 
va decidir acceptar la proposta de doblar la representació del departament en les comissions de Professorat, Recerca i 
Espais i Equipaments. S’acorda que la representativitat dels departaments a les comissions de Professorat, Recerca i 
Espais i Equipament mantenir la proposta que la representativitat dels departaments a les comissions de Professorat, 
Recerca i Espais i Equipaments sigui de 2 representants per al departament d’Història i Arqueologia i 1 per la resta de 
departaments de la facultat i que així es reculli en la redacció del nou Reglament de la facultat” per “El Dr. Carles 
Santacana assenyala que el departament d’Història i Arqueologia continua demanant, preferentment, disposar d’una 
representació de les seccions departamentals a les comissions de Professorat, Recerca i Espais i Equipaments i, en cas 
contrari, doblar la representació del departament d’Història i Arqueologia. La majoria de la Comissió Permanent 
proposa mantenir la proposta que la representativitat dels departaments a les comissions de Professorat, Recerca i 
Espais i Equipaments sigui de 2 representants per al departament d’Història i Arqueologia i 1 per la resta de 
departaments de la facultat i que així es reculli en la redacció del nou Reglament de la facultat.” 
 
2.- Informacions d’inici de curs. 
 
El vicedegà acadèmic informa sobre les dades provisionals de matrícula de primer de nou ingrés de Grau i de màster. 
Aquestes són: 
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Grau Matriculats 
Antropologia Social i Cultural 127 
Arqueologia 79 
Geografia 50 
Història 272 
Història de l’Art 189 
 
  

Màster Matriculats 
Antropologia i Etnografia 20 
Estudis avançats en Arqueologia 17 
Estudis avançats en Art 22 
Estudi de Dones, Gènere i Ciutadania 71 
Gestió del Patrimoni i Museologia 37 
Història Contemporània i Món actual 63 
Música com a art interdisciplinar 18 
Planificació Territorial i Gestió Ambiental 25 
Turisme Urbà 30 
 
Es dóna les gràcies als caps d’estudi per la seva col·laboració en les sessions d’acollida als nous estudiants. 
 
Els dies 25 i 26 de setembre es van celebrar els actes de graduació dels graus de la Facultat excepte el d’Arqueologia, 
que ja s’havia fet al mes de juny. Respecte als actes, la Dra. Terés comenta la baixa participació d’estudiants i també la 
manca d’assistència del professorat a l’acta. De cara al curs vinent, seria convenient que des dels departaments i 
consells d’estudis es promocioni la participació en aquests actes, tant entre els estudiants com entre el professorat. 
 
En relació amb l’inici de curs, es comenta que aquest s’ha iniciat sense incidents, tot i que s’ha donat una tramitació 
molt lenta dels contractes d’associat i els problemes derivats del canvi de criteri sobre la dedicació docent de les 
professores Narotsky i Jubany (ICREA Acadèmia i IP d’un projecte europeu). Abans de l’estiu, aquestes professores 
tenien acceptades unes reduccions en les seves càrregues docents que comportaven la contractació d’associats 
substituts. A principis de setembre, es van assabentar de canvis de criteris en aquestes reduccions, en el sentit que 
aquestes no s’acceptaven i que, per tant, tampoc es podrien contractar als associats substituts corresponents. El dia 4 
d’octubre va haver-hi una reunió amb el vicerector de Professorat sobre el tema per aclarir la situació. Sembla que 
l’arrel del problema es troba en la diferència de criteris entre el vicerector de Projecció i Internacionalització (Dr. 
Aguilar) i el de Recerca (Dr. Espriu). De cara aquest curs s’ha resolt el problema amb l’acceptació de la situació prevista 
inicialment, però caldrà fer un seguiment del tema per al POA del curs vinent. 
 
S’informa que el Dr. Estrada ha estat renovat com a cap d’estudis d’Antropologia, un cop finalitzat el procés electoral. 
D’altra banda, el Dr. López Palomeque explica que presentarà la carta de renúncia com a director del departament de 
Geografia el dilluns vinent. La Dra. Pujadas serà directora en funcions i s’obrirà el procés per a celebrar eleccions en 20 
dies. 
 
Es continua treballant en el desallotjament del local ocupat i també s’està finalitzant la preparació de l’espai que ha de 
ser la segona secretaria del departament d’Història i Arqueologia. 
 
Finalment, s’informa que es preveu la celebració d’un Consell de l’alumnat per al dia 29 d’octubre. 
 
 
3.- Informe de doctorat. 
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El vicedegà de Doctorat i Qualitat informa que encara no hi ha dades definitives de les preadmissions als diferents 
programes. El retard es deu a la implementació d’un nou aplicatiu que ha causat que els estudiants encara no hagin 
estat informats de l’admissió i que tampoc s’hagi pogut obrir el segon termini d’admissions. 
 
Pel que fa a les tesis dipositades, aquestes han estat 63, amb la següent distribució: 
 

DOCTORAT Transitòria 8a. Transitòria 7a. No transitòria 
Cultures Medievals 3 0 0 
Geografia 2 0 2 

 
Societat i cultura 

Història 23 1 1 
Arqueologia 5 0 0 
Antropologia 7 0 0 
Art 20 0 0 
Patrimoni 3 0 0 

Total 63 1 3 
 
 
Es preveu la celebració d’una reunió extraordinària de la Comissió de Doctorat per aprovar els tribunals. 
 
Pel que es refereix a Qualitat, s’informa que es va lliurar a la Generalitat l’autoinforme de l’acreditació al Màster en 
Estudis Llatinoamericans i que s’està preparant la visita dels avaluadors externs, la qual tindrà lloc el 12 de desembre. 
També es comenta que s’està avançant en la revisió dels PEQS de la Facultat, que estaven caducats i que aquests es 
podran aprovar a la següent Junta de Facultat. També s’han iniciat les tasques de preparació de l’avaluació dels tres 
màsters de la facultat que s’hauran d’acreditar en un any, que són el de Turisme Urbà, el de Planificació Territorial i 
Gestió Ambiental i el d’Estudi de Dones, Gènere i Ciutadania.  
 
Hi ha programada una reunió entre els responsables de l’ICE, els caps d’estudis dels ensenyaments de la facultat i 
l’equip deganal sobre les necessitats formatives del professorat de la facultat. 
 
Finalment, es comenta el vial que connecta els carrers Montalegre i Ramalleres rebrà el nom de Passatge Josep Benet.  
 
 
4.- Reglament de la Facultat. 
 
Respecte al procés d’aprovació del nou Reglament de la Facultat, s’explica que s’ha tancat el segon període 
d’exposició pública i també que s’ha rebut l’informe de legalitat de Serveis Jurídics de la UB. L’única modificació 
rellevant que indica aquest informe és que no es pot reestructurar la composició de la Junta segons s’indica al text 
enviat, donat que aquest modifica el 51% de presència de professorat permanent, percentatge fixat per l’article 16 de 
l’Estatut de la UB. Aquest punt es modificarà, mantenint-se la composició actual, a l’espera que es modifiqui el punt 
16.2 de l’Estatut de la UB i aquests canvis siguin legalment possibles. 
 
En aquests moments, s’han introduït les modificacions exigides pel primer control de legalitat i s’enviarà el text a 
passar el segon control per part de Serveis Jurídics, de manera que el Reglament es pugui aprovar a la propera Junta 
de Facultat i passar a aprovació definitiva al Consell de Govern del mes de desembre. 
 
 
5.- Torn obert de paraules 
 
La Dra. Terés explica que des del Consell de departament d’Història de l’Art es vol demanar al SAE una reunió per 
tractar els problemes de docència d’estudiants amb alguna discapacitat, ja que el professorat no es disposa d’eines 
per a la docència en aquests casos de necessitats especials.  
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En David Lloberas demana que es consideri la proposta d’un grup d’estudiants d’instal·lació d’armariets a la facultat. El 
degà indica que aquest és un dels temes que es tractarà al Consell de l’alumnat. 
 
 
A les 13:40 hores el degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 

 
 
 
La Secretària       Vist i plau 
Arlinda GARCÍA COLL      El Degà 
        Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
 


